
Zpráva o chovu v roce 2023  
 
V roce 2023 bylo nakryto celkem 11 fen. Z toho 4 feny nezabřezly a v 7 vrzích se narodilo 
celkem 39 štěňat, z nichž 1 má nestandartní znaky. Z toho bylo 19 pejsků a 20 fenek. Další 4 
štěňata byla mrtvě narozená. Barevně si to štěňata rozdala takto: 29 štěňat bylo černých, 
5  hnědých, 3 modrá a 2 plavá. 
Celkem hodně se v loňském roce uchovňovalo - 15 jedinců je na naše poměry dost. Bylo to 6 
psů a 9 fen.  
Také k nám do republiky bylo dovezeno poměrně dost zvířat - přijelo celkem 6 importů. 1 
černý a 1 hnědý pejsek z Itálie, 1 černý pejsek z Německa, 1 plavý z Francie a 2 černé fenky - 
1 ze Švédska a jedna ze Švýcarska. 
RTG DKK mělo v roce 2023 vyhodnoceno celkem 15 zvířat, všechny s výsledkem 0/0, což je 
jistě potěšující. Vyhodnocovatelem byl ve 12 případech doktor Decker, 2x doktor Kučera a 
jednou doktor Jahoda. 
Na závěr mi dovolte malou poznámku. 
Máme volný chov, to znamená, že si za kvalitu vrhu zodpovídá sám chovatel. 
Ale každý chovatel by měl dodržovat jakýsi etický kodex. 
v posledních měsících se i na sociálních sítích dost řešilo jednak nestandartní zbarvení 
neuvedených štěňat a jednak kvalita skusu. Při odběru nikdo nemůže zaručit, že jedinec bude 
mít po přezubení vše v pořádku. Ale když v 8 týdnech při prodeji štěněti rostou spodní 
špičáky do horního patra, tak to značí užší spodní čelist. A měl by to nový majitel vědět. Proto 
bych chtěla apelovat na chovatele, aby při prodeji měli na zřeteli v první řadě štěňata a teprve 
potom osobní prospěch. Dříve při kontrolách vrhu se tato skutečnost, že rostou špičáky do 
patra, psala do kontroly. Dnes o tom není nikde ani čárka. Nechce se mi věřit, že by všechna 
odchovaná štěňata za x let zpět byla v tomto  ohledu perfektní. 
 


